

# Pencegahan pencemaran dilaksana setiap peringkat

**Kuching:** Timbalan Perdana Menteri, Datuk Seri Fadillah Yusof menafikan pencemaran sungai yang masih berlaku di negara ini disebabkan tumpuan lebih kepada usaha merawat berbanding mencegah.

Beliau yang juga Menteri Peralihan Tenaga dan Transformasi Air (PETRA), berkata langkah pencegahan sudah dilaksanakan, namun ketika ini bidang kuasa penjagaan sungai diletakkan di bawah kuasa negeri dan pihak berkuasa tempatan (PBT).

Justeru katanya, mesyuarat pertama Jawatankuasa Khas Menangani Kemerosotan Kualiti Air Sungai Kebangsaan di Pusat Konvensyen Antarabangsa Putrajaya (PICC), Khamis lalu memutuskan untuk melaksanakan pencegahan bersepadu memba-

bitkan kementerian dan agensi Persekutuan, negeri, PBT hinggalah komuniti.

“Apa yang dipersetujui pada mesyuarat itu ialah kita harus mengambil tindakan (mencegah pencemaran sungai) secara bersepadu di pelbagai peringkat bermula Persekutuan, negeri, PBT hinggalah komuniti.

“Ketika ini, memang ada langkah pencegahan dilakukan oleh pihak PBT di negeri,” katanya ketika ditemui pada Perayaan “Duan Wu” Dragon Boat Festival di Surau Al-Ansar, Taman Yen Yen, Matang Jaya, di sini, semalam.

Beliau berkata demikian ketika diminta mengulas dakwaan pakar alam sekitar daripada Universiti Putra Malaysia (UPM), Profesor Madya Dr Haliza Abdul

Rahman semalam, bahawa negara lebih mengamalkan pendekatan merawat dan bukannya mencegah menyebabkan masalah pencemaran sungai berlarutan.

Mengulas lanjut, Fadillah berkata, menerusi tindakan pencegahan bersepadu yang akan dilaksanakan satu jawatankuasa akan diwujudkan di peringkat Persekutuan, seterusnya di negeri dan daerah.

“Jawatankuasa itu bertanggungjawab bukan sahaja menjaga kebersihan sungai dengan merawatnya malah menjaga keseluruhan aliran dari hulu hingga ke hilir.

“Langkah pencegahan ini akan dimulakan di peringkat komuniti dengan menerapkan kesedaran kepada mereka bahawa satu langkah kecil yang mereka amal-

kan dapat mengelakkan sungai daripada tercemar dan kesedaran itulah yang kita gerakkan secara bersepadu,” katanya.

Menurutnya, jawatankuasa peringkat negeri akan mengemukakan laporan setiap dua bulan mengenai hasil langkah pencegahan yang dijalankan.

Khamis lalu, Fadillah mendedahkan sebanyak 25 daripada 672 sungai di negara ini berada dalam kategori tercemar.

Katanya, sungai tercemar itu dikesan di Kedah, Pulau Pinang, Selangor, Kuala Lumpur, Johor dan Sarawak membabitkan pengelasan kualiti air sungai (IKA) kelas tiga dan empat.

Punca pencemaran antaranya disebabkan industri, loji kumbahan, perbandaran, pertanian, perumahan dan penternakan.